
                                  PROTOKÓŁ Nr XXII/20 

 

z XXII Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 20 maja 2020 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 12 radnych. Nieobecni radni:  

K. Chyliński,  K. Doliński, J.Szudrewicz. 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1002 –1103 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska                   - Skarbnik Gminy 

 

Kamila Piotrowska - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 

Aleksandra Kowalska - Dyrektor Biblioteki-Centrum Kultury Gminy 

Działdowo 

Danuta Smereczyńska - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Promocji 

Grzegorz Małachowski  - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej  

i Komunalnej, Inwestycji i Ochrony Środowiska 

 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XXII Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad, po 

czym powitała uczestników sesji. 

Przewodnicząca Rady poinformowała,  że na drzwiach wejściowych do sali obrad 

zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie z wymogami RODO. Informacja ta również 

wyświetlana jest na sali przed rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość 

zapoznania się z jej treścią.  

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wobec braku wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 



5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2020 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Działdowo w 2020 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Kramarzewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Wysoka. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Gnojno. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Działdowo 

nieruchomości, oznaczonej jako działki nr 812/8 i 813/9 obręb Gnojno. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Uzdowo  

do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu / dot. działek nr 347/1 i 348/. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Uzdowo  

do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Księży Dwór do kategorii 

dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Wysoka do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Burkat do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

19. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Działdowo w 

2019 roku.  

20. Sprawozdanie z realizacji Gminnych Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Działdowo w 2019 roku. 

21. Sprawozdanie z działalności Biblioteki- Centrum Kultury Gminy Działdowo za rok 

2019. 



22. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodzin za rok 2019. 

23. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2019. 

24. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla gminy Działdowo. 

25. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2019. 

26. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Działdowo za rok 2019.  

27. Sprawy bieżące. 

28. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XXI Sesji został przyjęty większością głosów bez odczytywania  /11 głosów „za”, 

1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów „przeciw”/ 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 

 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym, z uwzględnieniem 

wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad. pkt 5 

Nikt nie zabrał głosu. 
 

Ad. pkt  6 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, informując, że nastąpiło zwiększenie dochodów 

o kwotę 811 113,65 zł jak również wydatków o kwotę 889 739,65 zł. Zmiany wynikają ze 

zmniejszenia subwencji,  zmniejszenia wpływów z PIT i wprowadzenia dotacji. Deficyt uległ 

zmianie, wynosi 2 413 096,00 zł. W załączniku nr 2 przedsięwzięcie E-usługi jako 

nowoczesne rozwiązania sieci wodociągowej w Gminie Działdowo zostało rozbite, w jednym 

wierszu wskazano środki unijne, w drugim wskazano środki własne niekwalifikowane.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat omawianego projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  12  głosami „za” podjęła 



Uchwałę Nr XXII/166/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 7 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały informując, że w planie dochodów wprowadzono 

zmiany na podstawie informacji Ministra Finansów o zmniejszeniu udziału w podatku 

dochodowym od osób fizycznych w kwocie 1.528 zł oraz zmniejszenia subwencji oświatowej 

o 26.401 zł. W dziale Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska wprowadzono środki  

w wysokości 9.653 zł, pozyskane z PROW na zadanie zrealizowane w 2019 roku.   

W planie wydatków wprowadzono następujące zmiany: 

W dziale Rolnictwo i łowiectwo:  zwiększenie planu o 500 zł na bieżące utrzymanie. 

- w dziale Transport i Łączność zwiększenie w kwocie 33.000 zł na budowę chodnika  

w Gąsiorowie. Zaplanowanie środków na wykup gruntu na poszerzenie drogi  

w  miejscowości Gnojno, 

- w dziale Gospodarka mieszkaniowa zmniejszenie planu, 

- w dziale Działalność usługowa zabezpieczenie środków w kwocie 27.500 zł na zmiany  

w planie zagospodarowania przestrzennego, 

- w dziale Administracja publiczna przeniesienie środków do działu Oświata i wychowanie  

w związku ze zmianami umów w zakresie dowożenia uczniów do szkół, 

- w dziale Bezpieczeństwo publiczne przeniesienie między paragrafami, zabezpieczenie 

kwoty 15.000 zł na ekwiwalent dla strażaków za udział w akcjach pożarniczych. W rozdziale 

Zarządzanie kryzysowe zaplanowanie środków na umowy zlecenie oraz pochodne. 

Zaplanowanie środków na Modernizację remizy OSP w Ruszkowie - kwota 10.000 zł, 

- w dziale Oświata i wychowanie zwiększenie planu o 110.000 zł na zapłatę za pobyt dzieci  

w przedszkolach miejskich. Zaplanowanie środków w kwocie 14.000 zł na wkład własny na 

jadalnie w szkołach, 

- w dziale Pomoc społeczna zmniejszenie planu finansowego o 191.500 zł, 

-w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zaplanowanie dotacji dla zakładu 

budżetowego w kwocie 9.000 zł na modernizację przepompowni w Ruszkowie. 

Zaplanowanie kwoty 8.000 zł na zwrot VAT dla Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska w Olsztynie. Przeniesienie środków między paragrafami na wniosek sołectw: 

Burkat, Krasnołąka, Pożary, 



- w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego przeniesienia środków między 

paragrafami (dotyczy realizacji zadań przez sołectwa),   

- w dziale Kultura fizyczna przesunięcia między paragrafami dotyczą realizacji funduszu 

sołeckiego- modernizacja boiska sportowego przez Sołectwo Filice. 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat omawianego projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/167/20 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2020 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 8 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały 

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu wspólnym stałych komisji rady w dniu 19 marca br. 

komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  4  głosami 

„za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:7 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 7 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 



Uchwałę Nr XXII/168/20 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Działdowo  

w 2020 roku. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 9 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/169/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Kramarzewo 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji  na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.12   głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/170/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Wysoka 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  



 

Ad.pkt 11 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Radny M.Giesek zapytał czy chodzi o zamianę dróg. 

Kierownik G.Małachowski potwierdził.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/171/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Gnojno. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 12  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.   głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/172/20 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Działdowo nieruchomości, oznaczonej jako działki nr 812/8 i 813/9 obręb Gnojno. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 13 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  



Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/173/20 w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Uzdowo  

do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 14 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/174/20 w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Uzdowo  

do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 15 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 



Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/175/20 w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Księży Dwór do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 16 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Radna E.Krysiak zapytała o którą drogę chodzi. 

Kierownik G.Małachowski poinformował, że jest to od drogi wojewódzkiej pierwszy zjazd 

w prawo, pętla po prawej stronie. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.12 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/176/20 w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Wysoka do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 17 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Radna E.Krysiak zapytała o które chodzi drogi.  

Kierownik G.Małachowski poinformował, że chodzi o drogi, które były realizowane  

w ubiegłym roku, jedna miała nadany numer, druga nie. Zgodnie z ustawą o Funduszu Dróg 

Samorządowych trzeba ten numer nadać.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wiceprzewodniczącą Komisji Gospodarki 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji na temat projektu uchwały.   



Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 maja br. komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  6  głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/177/20 w sprawie zaliczenia drogi w miejscowości Burkat do kategorii 

dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 18 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały 

Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów K.Roman 

poinformowała, że na posiedzeniu wspólnym stałych komisji rady w dniu 19 marca br. 

komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie:  4 głosami 

„za”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie:7 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały: 7 głosami „za”. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 12  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXII/178/20 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 19 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdania. 



Pytań nie zgłoszono.  

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Działdowo w 2019 roku 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad.pkt 20 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnych Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Działdowo w 2019 roku 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad.pkt 21 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdania. 

Pytań nie zgłoszono 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że sprawozdanie obrazowe z działalności 

można obejrzeć na you tube. 

Sprawozdanie z działalności Biblioteki- Centrum Kultury Gminy Działdowo za rok 2019 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad.pkt 22 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdania. 

Radna E.Krysiak zwróciła uwagę, że kwota zaplanowana na pieczę zastępczą nad dziećmi 

jest prawie o jeszcze raz większa, pytając następnie z jakiego tytułu to wynika. 

Kierownik K.Piotrowska poinformowała, że wynika to z tego, że rodzina, co do której 

występuje duże prawdopodobieństwo umieszczenia w pieczy zastępczej jest wielodzietna. 

Troje dzieci przebywających w placówce powróciło do rodzin biologicznych, więc kwota 

zostanie zmniejszona.  

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodzin za rok 2019 stanowi załącznik  

nr 33 do protokołu. 

 

Ad.pkt 23 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdania. 

Pytań nie zgłoszono. 



Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2019 stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad.pkt 24 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2019 dla gminy Działdowo. 

Pytań nie zgłoszono. 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla gminy Działdowo stanowi załącznik  

nr 35 do protokołu.  

 

Ad.pkt 25 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdania z działalności Komisji 

Rewizyjnej za rok 2019. 

Pytań nie zgłoszono. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2019 stanowi załącznik  

nr 36 do protokołu.  

 

Ad.pkt 26 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania do sprawozdań z działalności stałych komisji 

rady gminy. 

Pytań nie zgłoszono. 

Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Działdowo za rok 2019 stanowią 

załączniki nr 37,38 i 39.  

 

Ad.pkt 27 

Sprawy bieżące 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak udzieliła głosu Wójtowi Gminy M.Zielińskiemu.  

Wójt Gminy na wstępie odniósł się do pytania pana radnego M.Giesek dotyczącego 

nieruchomości w Gnojnie. Wyjaśnił, że jedna uchwała dotyczy sprzedania przez gminę 

dawnej, nieistniejącej drogi, po to, aby wykupić drogę z drugiej strony. Jest to prawie 

zamiana, ale takie uchwały muszą być podjęte. W części jest to droga gminna, jednak 

miejscami wąska, rolnicy nie mogą przejechać, więc zostanie poszerzona. Wójt Gminy 

poinformował, że rozmawiał z mieszkańcami Gnojna i doszło do porozumienia. 

Następnie nawiązał do pytania radnej E.Krysiak o drogę w Wysokiej, informując, że jest to 

droga koło pani sołtys, pierwsza w prawo, później w lewo i powrót koło sklepu. Wójt Gminy 



podkreślił, że drogi powinny mieć nadane numery jak również, że jest to potrzebne przy 

składaniu wniosków. Pozostało jeszcze kilka takich dróg, po kolei będą przekształcane  

w kategorię dróg gminnych. 

W dalszej części wypowiedzi Wójt Gminy odniósł się do funduszu sołeckiego informując  

o potrzebie spotkania z sołtysami. Poinformował o braku możliwości wydatkowania środków 

na imprezy, spotkania, głównie z uwagi na koronawirusa oraz o prowadzonych rozmowach  

z sołtysami. Zaplanowano od 90 do 100 000 zł na imprezy kulturalne. Wystosowano pismo 

do sołtysów o wstrzymanie pieniędzy na ten cel. Część sołectw pozmieniało już wnioski. 

Środki i tak zostają w sołectwach, do zaplanowanych zadań często dokłada gmina. Nie 

wiadomo jaka będzie sytuacja z budżetem, co z funduszem sołeckim, czy zostanie 

wstrzymany na rok. Być może zabraknie środków na inwestycje i trzeba będzie oprzeć się na 

kredycie. Zmniejszyły się  wpływy z PIT, CIT. Będą mniejsze o kwotę od 1,5 do 1,8 mln 

złotych. Zapewne konieczne będą zmiany w budżecie.  

Wójt Gminy wspomniał również o wnioskach składanych przez przedsiębiorców w sprawie 

umorzenia podatków. Obecnie jest to już kwota 300 000 zł. Nie wiadomo co będzie dalej. 

Jeśli chodzi o pewne działy gospodarki, głównie sale weselne to trzeba będzie umorzyć. Nie 

będzie innej możliwości. Składają wnioski również inni przedsiębiorcy. Nie wszystkich 

dotknął koronawirus, od mebli po chleb. W przypadku negatywnej decyzji może będą skargi. 

Radna E.Krysiak podkreśliła, że w przypadku mebli też jest katastrofa.  

Wójt Gminy: dodał, że będzie pięć razy oglądał wniosek zanim podejmie decyzję. 

Poinformował, że nie tylko fundusz sołecki traktowany jest w ten sposób, w gminie 

podejmowane są działania mające na celu zabezpieczenie pieniędzy, które nie wpłyną od 

państwa, z podatków. Wobec pracowników również podjęto decyzje, w ubiegłym roku nie 

było podwyżek, w tym również, a nawet i nagród nie będzie. Uciekają pieniądze, więc w taki 

sposób próbuje się odzyskać część pieniędzy. Oprócz imprez kulturalno-oświatowych 

wszystko zostanie zrobione. Wstrzymano również imprezy organizowane przez Bibliotekę-

Centrum Kultury. Zrezygnowano  z zaplanowanych dożynek powiatowych.  Jest to duża 

odpowiedzialność. Odwołano obchody 70-lecia OSP w Petrykozach.  

Wójt Gminy wspomniał również o prowadzonych rozmowach w zakresie zakupu wozu 

strażackiego dla Uzdowa. Koszt 800 000 zł. Środki własne 240 000 zł,  pozostałe z innych 

źródeł. Poinformował, że w ubiegłym tygodniu odebrano drogę powiatową Turza Wielka-

Niestoja (gmina nie uczestniczyła w finansowaniu). Dobiegają końca prace na drodze 

wojewódzkiej w Uzdowie jak również ciąg pieszo-rowerowy w kierunku Kisin 

(dofinansowanie z gminy 700 000 zł). Podpisano umowę na drogę w Rudolfowie 120 000 zł.  



Pieniądze pochodzą z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Gmina złożyła cztery 

wnioski, trzy zostały odrzucone. Złożono odwołanie początkowo tylko na Ruszkowo, później 

na następne dwie drogi. Jeżeli nie uda się otrzymać dofinansowania na Ruszkowo droga 

zostanie zrobiona z własnych środków, ale zapewne w innym zakresie. Zostanie złożony 

również wniosek o pomoc do pana Starosty.  

Radna E.Krysiak zapytała czy w Rudolfowie zostanie zrobiony cały odcinek do drogi 

głównej czy tylko pomiędzy blokami.  

 Wójt Gminy: przekazał, że jest to odcinek od szosy głównej przy blokach do gospodarstwa, 

cała aleja lipowa. Jest wąsko, aleja zabytkowa, więc niewiele można zrobić.   

Wójt Gminy poinformował o problemach w zakresie realizacji dróg w Kurkach jak również 

 o zakupie kolejnych laptopów dla dzieci ze szkół w ramach drugiej edycji programu 

rządowego (36 laptopów).  Ponadto wspomniał o złożonym wniosku na modernizacje 

oczyszczalni w Uzdowie oraz rozważaniach na temat sfinansowania kanalizacji w Filicach. 

Wójt M.Zieliński powiedział, że zapewne nie uda się uniknąć w przyszłym roku kredytu. 

Zwiększy się koszt obsługi szkół, 6% wzrost od września. Pewnie o około 500 000 zł 

zwiększą się koszty na oświatę.  Ponadto Wójt Gminy poinformował o planach w zakresie 

budowy świetlicy w Pierławce, na którą kosztorys opracowany jest na kwotę 600 000 zł. Po 

przetargu kwota może być mniejsza. Gmina posiada na sprzedaż 8 ha działkę, z czego ok.  

1 ha rola, 7 ha złoża. KOWR nie do końca chce pozwolić na sprzedaż nieograniczoną. Jeśli 

byłoby pozwolenie pewnie udałoby się uzyskać o 150 000 zł więcej. Trzeba ogłosić przetarg 

ograniczony, w przetargu mogą wystartować tylko rolnicy. Jeśli rolnik tego nie kupi może 

wówczas gmina otrzyma pozwolenie. W przypadku zakupu przez rolnika można liczyć 

250 000 zł, do tego możliwość pozyskania środków z Nidzicy w kwocie 100 000 zł na 

rozbudowę, które wstępnie miały być zaplanowane na drobne remonty świetlic, min. Kisiny.  

Radny M.Wiszowaty zwrócił uwagę, że  w Kisinach potrzebny jest duży remont. 

Wójt Gminy powiedział, że nie ma za co zrobić dużego remontu, ale tak jak obiecał sala 

zostanie powiększona, jednak z innych środków. Wracając do tematu świetlicy w Pierławce 

dodał, że jeśli udałoby się otrzymać dofinansowanie to gmina musiałyby dołożyć ze środków 

własnych około 200 000 zł. Warunkiem jednak jest sprzedaż działki. Zaplanowane są 

pieniądze na e-urząd, na e-usługi (wodomierze), być może będą drogi, remont oczyszczalni. 

Do każdej inwestycji własny wkład, więc bez kredytu się nie uda. Nie wiadomo również jak 

będzie w drugim półroczu, o ile mniej środków wpłynie.  

Radna E.Krysiak zapytała czy już wiadomo jak będą wyglądały lekcje w szkole, chodzi  

o dzieci starsze. Mają być przygotowania do egzaminów wstępnych.  



Wójt Gminy przekazał, że przedwczoraj odbyło się spotkanie z dyrektorami. Dyrektorzy 

zrobili rozeznanie ile dzieci przyjdzie do szkół, mowa o klasach 1-3. W czterech szkołach nikt 

się nie zgłosił. Pod koniec tygodnia okaże się jak to ma wyglądać, decydują o tym dyrektorzy. 

Problem polega na tym , że są to zajęcia opiekuńczo -wychowawcze, nie edukacyjne. Nie ma 

obowiązku dowożenia dzieci.  Żaden przewoźnik, nie dowiezie dzieci za bilety, bowiem 

zgłosiło się tylko 10 % uczniów. Przewoźnik nie będzie dokładał.  Dowóz kosztowałby gminę  

w graniach 80-100 tys.  

Radna E.Krysiak poinformowała, że chodzi  stricte o to, jak będą wyglądały lekcje dla 

dzieci starszych, tzn. przygotowanie do egzaminów. 

Wójt Gminy poinformował, że nie będzie lekcji,  dyrektorzy sami ustalają  czy będzie to raz 

w tygodniu, czy codziennie po kilka godzin.  Jest to w gestii dyrektora, ale mają obowiązek 

przyjąć, jeśli chodzi o dzieci klas 1-3. Jeśli chodzi o konsultacje dyrektorzy zostali do tego 

zobowiązani. Dzieci nie będą jednak dowożone. Nikt nie chce podjąć się takiego dowożenia. 

Ewentualnie czworo dzieci do OREW, dwa razy w tygodniu.  

Kierownik D.Smereczyńska uzupełniła wypowiedź pana Wójta informując, że  

w poniedziałek odbyła się narada z dyrektorami, próbowano rozpracować wszystkie 

wytyczne. Do dzisiaj dyrektorzy mają obowiązek poinformować gminę, jako organ 

prowadzący w jaki sposób będą prowadzone konsultacje. Rozmawiano o tym, aby jak 

najbardziej ochronić dzieci i nauczycieli. Pojawił się pomysł, aby jeden dzień wyznaczyć na 

język polski, jeden na matematykę, jeden na język angielski. Do dzisiaj te informacje zostaną 

podane. Dyrektorzy zostali zobowiązani do umieszczenia ich również na stronach szkół. Jeśli 

będzie taka możliwość zostaną zamieszczone na facebooku gminnym. Do  jutra powinno 

dotrzeć to do wiadomości mieszkańców. Dzieci jest bardzo mało. Spotkały się  4-5 szkół, 

wspólnie ustalały, jak te konsultacje mają wyglądać, reszta być może samodzielnie. Nie we 

wszystkich szkołach ośmioklasiści zainteresowani są konsultacjami. 

Ad.pkt 28 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz.   11.03   zamknęła XXII Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

        Protokołowała:        Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                               Krystyna Wasiak 

          /Inspektor/                                    /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z XXII Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 20 maja 2020  r. 


